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Tak for dit brev af 8. juli 2022 om de økonomiske udfordringer for færgefarten til 

Agersø og Omø. Det glæder mig at høre, at tilskud til nedsættelse af færgetakster har 

understøttet en positiv samfundsudvikling på Agersø og Omø. 

Evalueringen af færgetilskudsordninger for gods og passagerer, som følger af den poli-

tiske aftale om justering af færgetakster fra 2018, er netop offentliggjort. Evalueringen 

er bl.a. baseret på input fra de omfattede kommuner samt statistik for befolkning, ak-

tivitet og omsætning. 

Jeg er glad for, at vi med evalueringen nu har fået et billede af betydningen af tilskuds-

ordningerne. Det tegner til, at ordningerne har bidraget til at styrke udviklingen for 

især bosætning og turisme på vores øer.  

Evalueringen er et godt udgangspunkt for en politisk drøftelse af rammerne for tilskud 

på færgeområdet i lyset af de seneste års erfaringer. 

Jeg er fuldt ud opmærksom på, at ordningerne ikke løser alt. Jeg er således også op-

mærksom på de aktuelle udfordringer med de store prisstigninger på energi i 2022. 

Det er en generel udfordring, der desværre ikke kun rammer færgedriften, men ram-

mer bredt i hele Danmark og mange andre lande. Det hænger i høj grad sammen med 

den udenrigs- og sikkerhedspolitiske situation, og der er derfor ikke nogen entydig løs-

ning på denne udfordring. 
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